

Strasbourg, le 3 mai 1995

Themis 3 (95) concl

**Council of Europe legal co-operation with
the countries of central and eastern Europe**

**Coopération juridique du Conseil de l'Europe avec
les pays d'Europe Centrale et Orientale**

THEMIS PLAN / PLAN THEMIS
(Project/Projet No. 3)

**THE TRAINING OF JUDGES AND PUBLIC PROSECUTORS
IN EUROPE**

**LA FORMATION DES JUGES ET DES MAGISTRATS DU PARQUET
EN EUROPE**

Multilateral meeting
organised by the Council of Europe in conjunction with the
Centre for Judicial Studies, Lisbon

Réunion multilatérale
organisée par le Conseil de l'Europe conjointement avec
le Centre d'Etudes Judiciaires de Lisbonne

Lisbonne, Centro de Estudos Judiciários,
27 - 28 April/avril 1995

CONCLUSIONS

**Council of Europe legal co-operation with
the countries of central and eastern Europe**

**Coopération juridique du Conseil de l'Europe avec
les pays d'Europe Centrale et Orientale**

THEMIS PLAN / PLAN THEMIS
(Project/Projet No. 3)

**THE TRAINING OF JUDGES AND PUBLIC PROSECUTORS
IN EUROPE**

**LA FORMATION DES JUGES ET DES MAGISTRATS DU PARQUET
EN EUROPE**

Multilateral meeting
organised by the Council of Europe in conjunction with the
Centre for Judicial Studies, Lisbon

Réunion multilatérale
organisée par le Conseil de l'Europe conjointement avec
le Centre d'Etudes Judiciaires de Lisbonne

Lisbonne, Centro de Estudos Judiciários,
27 - 28 April/avril 1995

CONCLUSIONS

The representatives from the member States of the Council of Europe and candidate States from central and eastern Europe, meeting in Lisbon on 27 and 28 April 1995 to discuss "the training of judges and public prosecutors", held an exchange of views on the conditions of access to the professions of judge and public prosecutor, in the light of a comparative study of the structures and methods existing in the different countries. Furthermore, they examined the methods and content of the different systems of initial and further training of judges and public prosecutors with a view to setting up and developing training programmes in the countries of central and eastern Europe.

In this respect, they reiterated the purpose of the Council of Europe which is to promote and reinforce the principles of a democratic society based on the rule of law and the protection of human rights and emphasised the essential role of the judge as a guardian of individual rights and freedoms guaranteed by the European Convention on Human Rights.

The participants also made reference to the United Nations Basic Principles on the Independence of the Judiciary and to the Recommendation of the Committee of Ministers of the Council of Europe No. R (94) 12 on the independence, efficiency and role of judges and they stressed the link established in both these instruments between the independence of the judicial system and the requirements of the qualities of integrity and competence which guarantee the independence of judges.

They emphasised the reference made in the United Nations Basic Principles on the Independence of the Judiciary to the necessity that "persons selected for judicial office shall be individuals of integrity and ability with appropriate training or qualifications in law" and gave their support to the Recommendation of the Committee of Ministers of the Council of Europe which stresses that the training of judges contributes towards the independence of the judicial power and must provide judges with the theoretical and practical knowledge as well as the professional skills which their functions require.

They indicated their agreement with the principle of this Recommendation according to which any decision concerning the selection and the professional career of judges and public prosecutors should be taken on objective criteria and based on merit, taking into account their qualifications, their integrity and their ability.

They also noted with satisfaction that the Ministers of Justice of the countries of central and eastern Europe who met in Warsaw on 4 April 1995 adopted a Resolution in which they undertake to secure "the conditions for training needed by judges and the legal professions" and to ensure "that these efforts are facilitated by the provision of the necessary human, material and financial resources".

CONCLUSIONS

Les représentants des Etats membres du Conseil de l'Europe et des Etats candidats d'Europe centrale et orientale, réunis à Lisbonne les 27 et 28 avril 1995 autour du thème de "la formation des juges et des magistrats du parquet", ont tenu un échange de vues sur les conditions d'accès aux professions de juges et magistrats du parquet, à la lumière notamment d'un examen comparatif des structures et modalités existant dans les différents pays. Ils ont en outre examiné les méthodes et contenus des différents systèmes de formation initiale et de formation continue des magistrats dans la perspective de la mise en place et du développement de cursus et programmes de formation dans les pays d'Europe centrale et orientale.

A cet égard, ils ont rappelé la mission du Conseil de l'Europe qui est de promouvoir et renforcer les principes d'une société démocratique fondée sur la prééminence du droit et la protection des droits de l'homme et souligné le rôle essentiel du juge comme gardien des droits et libertés individuels garantis par la Convention européenne des Droits de l'Homme.

Les participants se sont également référés aux principes fondamentaux des Nations Unies relatifs à l'indépendance de la magistrature et à la recommandation du Comité des Ministres du Conseil de l'Europe N° R (94) 12 relative à l'indépendance, l'efficacité et le rôle des juges et ont souligné le lien établi dans ces instruments entre l'indépendance de la justice et l'exigence des qualités d'intégrité et de compétence qui garantissent l'indépendance des juges.

Ils ont relevé la référence faite dans les principes fondamentaux des Nations Unies relatifs à l'indépendance de la magistrature, à la nécessité que "les personnes sélectionnées pour remplir les fonctions de magistrat doivent être intègres et compétentes et justifier d'une formation et de qualifications juridiques suffisantes", et ont donné leur appui à la recommandation du Comité des Ministres du Conseil de l'Europe qui souligne que la formation des juges contribue à l'indépendance du pouvoir judiciaire et doit assurer aux juges les connaissances théoriques et pratiques ainsi que les compétences professionnelles qu'exigent leurs fonctions.

Ils ont marqué leur accord avec le principe de cette recommandation selon lequel toute décision concernant la sélection et la carrière professionnelle des juges devrait reposer sur des critères objectifs et se fonder sur le mérite eu égard aux qualifications, à l'intégrité et à la compétence.

Ils ont par ailleurs noté avec satisfaction que les Ministres de la justice des pays d'Europe centrale et orientale réunis à Varsovie le 4 avril 1995 ont adopté une résolution dans laquelle ceux-ci s'engagent à assurer "les conditions pour la formation nécessaire des juges et des professions juridiques" et à veiller "à ce que ces efforts soient facilités par la mise à disposition des moyens humains, matériels et financiers nécessaires".

In this respect, they recognised the necessity to give special priority to the training of judges and public prosecutors and expressed the need to extend and improve training methods, taking into account the different legal systems' traditions.

They also recognised that the necessity for judges and public prosecutors to ensure efficiency of justice should not prejudice the requirement of developing the qualifications and the professional conscience of members of the judiciary.

At the end of their exchange of views, the participants expressed the wish to develop and reinforce cooperation at a European level between those persons and bodies responsible for training. Consequently, they agreed to give their support to the creation of a European network for the exchange of information between persons and bodies in charge of the training of judges and public prosecutors.

Those partners who express an interest could, within an informal and flexible framework, exchange information, share experiences and consult with one another to combine their efforts in the area of training. They would thereby have the opportunity of examining together questions relating to training and could, if they so wished, meet to discuss matters of common interest with the aim of finding common solutions.

To facilitate common actions and possible meetings, the Secretariat of the Council of Europe would be happy to act as a point of contact and liaison.

A cet égard, ils ont reconnu la nécessité d'accorder une priorité particulière à la formation des juges et des magistrats du parquet et exprimé le besoin d'améliorer et d'élargir les modalités de cette formation en tenant compte des traditions propres aux différents systèmes juridiques et en s'attachant à respecter et encourager l'indépendance intellectuelle de ces magistrats.

Ils ont aussi reconnu que la nécessité pour les juges et les magistrats du parquet d'assurer l'efficacité de la justice ne doit pas nuire à l'exigence de développer les qualifications et la conscience professionnelle de ces magistrats.

Au terme de leur échange de vues, les participants ont exprimé le souhait de développer et renforcer la coopération au niveau européen entre les responsables de la formation. En conséquence, ils sont convenus de donner leur appui à la création d'un réseau européen d'échange d'informations entre les responsables et entités chargées de la formation des magistrats.

Les partenaires qui en manifesteraient l'intérêt pourraient, dans le cadre de ce réseau informel et souple, échanger des informations, partager des expériences et se concerter pour mener ensemble leurs efforts en matière de formation. Ils auraient ainsi l'occasion d'examiner en commun des questions liées à la formation et pourraient, le cas échéant, se rencontrer sur des sujets d'intérêt commun dans le but de rechercher des solutions communes.

Afin de faciliter les actions communes et les rencontres éventuelles, le Secrétariat du Conseil de l'Europe ferait office de relais et de liaison entre les différents partenaires.

ANNEXE I

**Council of Europe legal co-operation with
the countries of central and eastern Europe**

**Coopération juridique du Conseil de l'Europe avec
les pays d'Europe Centrale et Orientale**

**THEMIS PLAN / PLAN THEMIS
(Project/Projet No. 3)**

**THE TRAINING OF JUDGES AND PUBLIC PROSECUTORS
IN EUROPE**

**LA FORMATION DES JUGES ET DES MAGISTRATS DU PARQUET
EN EUROPE**

Multilateral meeting
organised by the Council of Europe in conjunction with the
Centre for Judicial Studies, Lisbon

Réunion multilatérale
organisée par le Conseil de l'Europe conjointement avec
le Centre d'Etudes Judiciaires de Lisbonne

Lisbonne, Centro de Estudos Judiciários,
27 - 28 April/avril 1995

PROGRAMME

Thursday, 27 April 1995

09h 00 Arrival of participants

09h 30 Opening sitting chaired by the Portuguese Minister of Justice

Chairman of the session: *Mr Jean-Pierre ROYER, Professor, Honorary Dean of the Faculty of Law, University of Lille II - Law and Health, France*

10h 00 **Conditions of access to the profession of judge and public prosecutor - selection criteria and recruiting procedures. Comparison**

Rapporteurs:

Mr Johann-Friedrich STAATS, Chief of Service to the Federal Ministry of Justice, Bonn, Germany

Mme Ana PÉREZ TÓRTOLA, Member of the Consejo General del Poder Judicial, Madrid, Spain

Mr Fernando ESCRIBANO MORA, Secretary General of Justice, Madrid, Spain

Mr Daniel LUDET, Director of the Ecole Nationale de la Magistrature (ENM), Bordeaux, France

Mr Joep VERBURG, Director of the Stichting Sutdiecentrum Rechtspleging (SSR), Zutphen, the Netherlands

Mr Armando LEANDRO, Director of the Centro de Estudos Judiciários (CEJ), Lisbon, Portugal

Mr Ian CAMPBELL, Judge at the Court of Liverpool, United Kingdom

Mr Stanislaw WALTÓS, Professor of Law, Uniwersytet Jagiello_ki (UJ), Cracow, Poland

11h 30 Pause

11h 45 Discussion

13h 00 Buffet

jedi, le 27 avril 1995

09h 00 Accueil des participants

09h 30 Séance d'ouverture sous la présidence du Ministre de la Justice du Portugal

Présidence de la séance: M. Jean-Pierre ROYER, Professeur, Doyen Honoraire de la Faculté de Droit, Université de Lille II - Droit et Santé, France

10h 00 Conditions d'accès aux professions de juges et magistrats du parquet - critères de sélection et modes de recrutement. Examen comparatif

Rapporteurs:

M. Johann-Friedrich STAATS - Chef de Service au Ministère Fédéral de la Justice, Bonn, Allemagne

Mme Ana PÉREZ TÓRTOLA, Membre du Consejo General del Poder Judicial, Madrid, Espagne

M. Fernando ESCRIBANO MORA - Secrétaire Général de la Justice, Madrid, Espagne

M. Daniel LUDET - Directeur de l'Ecole Nationale de la Magistrature (ENM), Bordeaux, France

M. Joep VERBURG - Directeur du Stichting Studiecentrum Rechtspleging (SSR), Zutphen, Pays-Bas

M. Armando LEANDRO - Directeur du Centro de Estudos Judiciários (CEJ), Lisbonne, Portugal

M. Ian CAMPBELL - Juge à la Cour de Liverpool, Royaume-Uni

M. Stanisław WALTOŃ, Professeur de droit, Uniwersytet Jagielloński (UJ), Cracovie, Pologne

11h 30 Pause

11h 45 Discussion

13h 00 Buffet

Chairman of the session: Mr Daniel LUDET, Director of the Ecole Nationale de la Magistrature (ENM), Bordeaux, France

14h 30 Basic training: content and methods, duration of the various phases

Brief outline of the various systems in Western European countries

Rapporteurs:

Mrs Maud VIGNAU, Director of Basic Training at the Ecole Nationale de la Magistrature (ENM), Bordeaux, France

Mr Joep VERBURG, Director of the Stichting Studiecentrum Rechtspleging (SSR), Zutphen, the Netherlands

Mr José António MESQUITA, Director of Study at the Centro de Estudos Judiciários (CEJ), Lisbon, Portugal

16h 00 In-service training: content, methods and evaluation of results

Brief outline of the different systems in Western European countries

Rapporteurs:

Mr Helmut PALDER, Chief Adviser to the Ministry of Justice of Bavaria, Munich, Germany

Mr José de la MATA AMAYA, Director of Training, Consejo General del Poder Judicial, Madrid, Spain

Mr Daniel LECRUBIER, Deputy Director of the Ecole Nationale de la Magistrature (ENM) and Director of in-service training, Paris, France

Mr Joep VERBURG, Director of the Stichting Studiecentrum Rechtspleging (SSR), Zutphen, the Netherlands

Mr Armando LEANDRO, Director of the Centro de Estudos Judiciários (CEJ), Lisbon, Portugal

16h 45 Break

17h 00 Discussion

19h 00 Reception at the town hall

Présidence de la séance: M. Daniel LUDET, Directeur de l'Ecole Nationale de la Magistrature, Bordeaux, France

14h 30 Formation initiale : contenu et méthodes, durée des différentes phases

Brèves présentations de différents systèmes dans les pays d'Europe Occidentale

Rapporteurs:

Mme Maud VIGNAU - Directeur de la Formation Initiale de l'Ecole Nationale de la Magistrature (ENM), Bordeaux, France

M. Joep VERBURG - Directeur du Stichting Studiecentrum Rechtspleging (SSR), Zutphen, Pays-Bas

M. José António MESQUITA - Directeur d'Etudes au Centro de Estudos Judiciários (CEJ), Lisbonne, Portugal

16 h 00 Formation continue : contenu, méthodes et évaluation des résultats

Brèves présentations de différents systèmes dans les pays d'Europe Occidentale

Rapporteurs:

M. Helmut PALDER, Chef conseiller au Ministère de la Justice de la Bavière, Munich, Allemagne

M. José de la MATA AMAYA - Directeur de la Formation, Consejo General del Poder Judicial, Madrid, Espagne

M. Daniel LECURBIER - Directeur adjoint de l'Ecole Nationale de la Magistrature (ENM) et Directeur de la Formation Continue, Paris, France

M. Joep VERBURG - Directeur du Stichting Studiecentrum Rechtspleging (SSR), Zutphen, Pays-Bas

M. Armando LEANDRO - Directeur du Centro de Estudos Judiciários (CEJ), Lisbonne, Portugal

16 h 45 Pause

17 h 00 Discussion

19 h 00 Réception à la mairie.

Friday, 28 April 1995

Chairman of the session: Mr Stanislaw WALTO_, Professor of Law, Uniwersytet Jagiello_ski (UJ), Cracow, Poland

09h 00 Consideration of the setting up of training courses and structures in the countries of Central and Eastern Europe: current situation, projects, difficulties encountered

Brief presentations by representatives of the countries of Central and Eastern Europe

10h 30 Break

10h 45 Discussion

13h 00 Buffet

Chairman of the session: Mr Armando LEANDRO, Director of the Centro de Estudos Judiciários (CEJ), Lisbon, Portugal

14h 30 Prospects for co-operation between the various training bodies in Europe. Creation of a European network of training bodies

Proposals - Conclusions

16h 00 Closure

Vendredi, le 28 avril 1995

Présidence de la séance: M. Stanisław WALTOŃ, Professeur de droit, Uniwersytet Jagielloński (UJ), Cracovie, Pologne

09 h 00 Examen de la mise en place de cursus et de structures de formation dans les pays d'Europe Centrale et Orientale: situation actuelle, projets, difficultés rencontrées.

Brefs exposés des représentants des pays d'Europe Centrale et Orientale.

10 h 30 Pause

10 h 45 Discussion

13 h 00 Buffet

Présidence de la séance : M. Armando LEANDRO, Directeur du Centro de Estudos Judiciários (CEJ), Lisbonne, Portugal

14h 30 Perspectives de collaboration entre les différentes structures de formation en Europe. Création d'un réseau européen des structures de formation

Propositions - Conclusions

16h 00 Clôture

APPENDIX II

**Council of Europe legal co-operation with
the countries of central and eastern Europe**

**Coopération juridique du Conseil de l'Europe avec
les pays d'Europe Centrale et Orientale**

THEMIS PLAN / PLAN THEMIS
(Project/Projet No. 3)

**THE TRAINING OF JUDGES AND PUBLIC PROSECUTORS
IN EUROPE**

**LA FORMATION DES JUGES ET DES MAGISTRATS DU PARQUET
EN EUROPE**

Multilateral meeting
organised by the Council of Europe in conjunction with the
Centre for Judicial Studies, Lisbon

Réunion multilatérale
organisée par le Conseil de l'Europe conjointement avec
le Centre d'Etudes Judiciaires de Lisbonne

Lisbonne, Centro de Estudos Judiciários,
27 - 28 April/avril 1995

LIST OF PARTICIPANTS / LISTE DES PARTICIPANTS

ALBANIA / ALBANIE

M. Vladimir KRISTO, Vice-Ministre de la Justice

Mr Edison HEBA, Director of Legal Research and Foreign Relation Department, Prosecutor General's Office

AUSTRIA / AUTRICHE

M. Wolfgang JEDLICKA, Juge à Wiener Neustadt et Vice-Président de l'Union des Juges Autrichiens

M. Gerhard REISSNER - Juge et Vice-Président de l'Union des Juges Autrichiens

BELARUS

Mr Valeri GODOUNOV, Dean of the Legal Faculty of the Belarusian State University

Mr Uladzimir SAKALOUSKI, Director, Law and Treaties Department, Ministry of Foreign Affairs

BULGARIA / BULGARIE

M. Evgueni STAIKOV, Président de la Cour de la Ville de Sofia

Mrs Petrana BANDOVA, Public Prosecutor at the Attorney General's Office

CROATIA / CROATIE

Mr Ivo GRBIN, Judge of the Supreme Court of the Republic of Croatia

Mr Ivan PLEVKO, Deputy District Public Prosecutor

CZECH REPUBLIC / REPUBLIQUE TCHEQUE

M. Vladimir STIBO_ÍK, Vice-Président de la Haute Cour de Prague aux Affaires Criminelles

Mr Zdenek SOVÁK, Chief Judge of the High Court of Prague

DENMARK/DANEMARK

Mr Mogens BEIER, Judge, member of Danish Committee on training of judges and deputy judges

Mr Ole K. DYBDAHL, Head of Department, Ministry of Justice

ESTONIA / ESTONIE

Mrs Anne LOIK, Head of Personnel Department, Ministry of Justice

Mr Indrek MEELAK, Prosecutor General, Ministry of Justice

GREECE/GRECE

M. Konstantinos MENOUDAKOS, Conseiller d'Etat et Directeur d'Etudes à l'Ecole Nationale de la Magistrature de Grèce

HUNGARY / HONGRIE

Mme Éva KISS, Juge à la Cour du Département Komárom-Esztergom

Mme Istvánné KÖRMENDY, Procureur au Parquet Général de la République de Hongrie

ITALY/ITALIE

M. Domenico CARCANO, Membre du Conseil Supérieur de la Magistrature

M. Giovanni FIANDACA, Professeur, Membre du Conseil Supérieur de la Magistrature

M. Vladimiro ZAGREBELSKY, Membre du Conseil Supérieur de la Magistrature

LATVIA / LETTONIE

Mr Uldis DZENITIS, Deputy Secretary of State, Ministry of Justice

Mr Gunars KUTRIS, Head Prosecutor, Methodology Unit, General Prosecutor's Office,

LITHUANIA / LITUANIE

M. Albertas MILINIS, Président du Tribunal de District de Kaunas, membre du Conseil des Juges

M. Vytautas MASIOKAS, Président du Tribunal de Kaunas, Président de l'Association des Juges

MOLDOVA

M. Aurel CHISTRUGA, Juge au tribunal d'arrondissement Riscani de la ville de Chisinau,

POLAND/POLOGNE

Mr Andrzej KUBA, Director of Personnel Department, Ministry of Justice

Mr Igor DZIALUK, Public Prosecutor, Legal Department, Ministry of Justice

ROMANIA / ROUMANIE

M. Gheorghe NICHITA, Premier-procureur, Parquet Général près de la Cour Suprême de Justice

M. Adrian TELU, Directeur de la Direction de l'organisation et des ressources humaines du Ministère de la Justice

RUSSIAN FEDERATION / FEDERATION DE RUSSIE

Mr Anatoly I. MURANOV, Vice-Minister of Justice, Head, Courts Department, Ministry of Justice

Mr Vladimir B. ZIMONENKO, Head, Public Relations Department, Ministry of Justice,

SLOVAK REPUBLIC / REPUBLIQUE SLOVAQUE

Mrs Eleonóra MIKULOVÁ, Institute of Law, Ministry of Justice

Mrs Lýdia _UROŠOVÁ, Public Prosecutor, Attorney General's Office

SLOVENIA / SLOVENIE

Mrs Janka ŠOLINC, Judge in the District Court Kranj

Mr Silvij ŠINKOVEC, Supreme State Prosecutor

SPAIN/ESPAGNE

M. Juan Ignacio CAMPOS CAMPOS, Magistrat du Parquet, membre du Secrétariat Technique du Bureau du Procureur Général

SWEDEN/SUEDE

Mr Bertil HÜBINETTE, Director General of Domstolsverket (Swedish National Courts Administration)

Mr Per BYLÉN, Head of Division, Swedish National Courts Administration

THE FORMER YUGOSLAV REPUBLIC OF MACEDONIA / L'EX-RÉPUBLIQUE YOUGOSLAVE DE MACÉDOINE

M. Dragan TUMANOVSKI, Sous-Secrétaire d'Etat au Ministère de la Justice

Mme Sne_ana MOJSOVA, Conseillère au Ministère de la Justice

UKRAINE

Mrs Suzanna PURIJ, Prosecutor from the Division of staff management, Ministry of Justice of Ukraine

Mr Bronislav STYCHINSKIJ, Deputy Minister of Justice

RAPPORTEURS

M. Ian CAMPBELL - Juge à la Cour de Liverpool, Royaume-Uni

M. Fernando ESCRIBANO MORA, Secrétaire Général de la Justice, Madrid, Espagne

M. Armando LEANDRO - Directeur du Centro de Estudos Judiciários (CEJ), Lisbonne, Portugal

M. Daniel LECRUBIER - Directeur adjoint de l'Ecole Nationale de la Magistrature (ENM) et Directeur de la Formation Continue, Paris, France

M. Daniel LUDET, Directeur de l'Ecole Nationale de la Magistrature (ENM), Bordeaux, France

M. José de la MATA AMAYA - Directeur de la Formation, Consejo General del Poder Judicial, Madrid, Espagne

M. José António MESQUITA - Directeur d'Etudes au Centro de Estudos Judiciários (CEJ), Lisbonne, Portugal

Mme Ána-Maria PÉREZ TÓRTOLA, Membre du Consejo General del Poder Judicial, Madrid, Espagne

M. Helmut PALDER, Chef conseiller au Ministère de la Justice de la Bavière, Munich, Allemagne

M. Jean-Pierre ROYER, Professeur, Doyen Honoraire de la Faculté de Droit, Université de Lille II - Droit et Santé, France

M. Joep VERBURG - Directeur du Stichting Studiecentrum Rechtspleging (SSR), Zutphen, Pays-Bas

M. Johann-Friedrich STAATS, Chef de Service au Ministère Fédéral de la Justice, Bonn, Allemagne

Mme Maud VIGNAU - Directeur de la Formation Initiale de l'Ecole Nationale de la Magistrature (ENM), Bordeaux, France

M. Stanisław WALTOŚ, Professeur de droit, Uniwersytet Jagielloński (UJ), Cracovie, Pologne

CENTRO DE ESTUDOS JUDICIÁRIOS

M. Armando LEANDRO, Directeur

Mme Helena PARADA COELHO, Responsable des relations internationales

M. José António MESQUITA, Directeur d'Etudes

M. João DIAS BORGES, Directeur de Stages

Mme Eliana GERSÃO, Directrice du Bureau d'Etudes Juridiques et Sociales

Mme Isabel JORDÃO, Magistrat du Parquet et Maître de Conférences

M. Joaquim LINO GONÇALVES, Secrétaire

Mme Anjos GASPAS, Secrétariat

Mme Henriqueta COSTA, Secrétariat

SECRETARIAT

Mme Gaby TUBACH, Chef de la Division de la Coopération Juridique avec les pays d'Europe Centrale et Orientale, Direction des Affaires Juridiques

Mme Danuta WI_NIEWSKA-CAZALS, Conseillère de programme, Direction des Affaires Juridiques

Mme Sophie MEUDAL, Consultante, Direction des Affaires Juridiques

Mme Monique CHARRETON, Assistante Administrative, Direction des Affaires Juridiques